
 

       

Αθήνα, 21 Δεκεμβρίου 2020 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Προστασίας του Πολίτη 

   

ΘΕΜΑ: «Ερωτήματα για την εκπαίδευση των συνοριοφυλάκων μετά τη 

βιαιοπραγία κατά αιτούντων άσυλο στη Λέσβο» 

 

Στις 11 Δεκέμβρη 2020, τρεις συνοριοφύλακες και ένας αστυφύλακας, άπαντες εν 

ώρα υπηρεσίας, βιαιοπράγησαν κατά δύο ατόμων, αιτούντων άσυλο, σε δρόμο έξω 

από τον καταυλισμό του Καρά Τεπέ. Το συμβάν καταγράφηκε με ηλεκτρονικό μέσο 

από διερχόμενο άτομο, που αντιλήφθηκε το περιστατικό.  

 

Κατόπιν της δημοσιότητας που έλαβε το περιστατικό με την ανάρτηση του σχετικού 

οπτικοακουστικού υλικού στον ηλεκτρονικό Τύπο, οι εμπλεκόμενοι τέθησαν σε 

διαθεσιμότητα, ενώ τη διερεύνηση του συμβάντος ανέλαβε η Υπηρεσία Εσωτερικών 

Υποθέσεων Σωμάτων Ασφαλείας.  

 

Περαιτέρω, οι τέσσερις εμπλεκόμενοι, το βράδυ της 12ης Δεκεμβρίου, μετά την 

ολοκλήρωση της σε βάρος τους προδικασίας από κλιμάκιο της αρμόδιας υπηρεσίας, 

παραπέμφθηκαν στην Εισαγγελία Πλημμελειοδικών Μυτιλήνης, όπου τους 

απαγγέλθηκαν κατηγορίες για βασανιστήρια, επικίνδυνες σωματικές βλάβες και για 

έγκλημα με ρατσιστικά χαρακτηριστικά.  
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Ωστόσο, τονίζουμε ότι η άμεση διερεύνηση του συμβάντος και η επιβολή 

προσωρινών διοικητικών ποινών, προήλθε κατόπιν της δημοσιότητας που έλαβε το 

περιστατικό και των εικόνων που κατέγραψε διερχόμενος συμπολίτης μας. Δεν 

γνωρίζουμε ποια εξέλιξη θα είχε η υπόθεση χωρίς αυτή την αδιάψευστη μαρτυρία.  

 

Μπορούμε, άραγε, να υποθέσουμε πως πρόκειται για μεμονωμένο περιστατικό; Ή 

μήπως οι πολυάριθμες και συχνές μαρτυρίες και καταγραφές παρόμοιων 

περιστατικών ανά την Ελλάδα σε βάρος πολιτών ή μεταναστών, πρέπει να μας 

οδηγήσουν στο συμπέρασμα πως τέτοιες πρακτικές δεν είναι ούτε μεμονωμένες ούτε 

τόσο σπάνιες; Ερωτήματα που πρέπει να μας απασχολήσουν σοβαρά εξαιτίας της 

βεβιασμένης πρόσληψης και ανάληψης υπηρεσίας συνοριοφυλάκων μετά από 

εκπαίδευση μόλις ενός μήνα. Άραγε, ένστολοι που προσλήφθηκαν με συνοπτικές 

διαδικασίες και  εκπαιδεύτηκαν ταχύρρυθμα για τη φύλαξη συνόρων, είναι κατάλληλοι 

για καθήκοντα αστυνόμευσης και τήρησης της τάξης εντός της ελληνικής επικράτειας;  

 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

 α) Ποια είναι η εκπαίδευση που έλαβαν οι νέοι συνοριοφύλακες; β) Πώς 

προετοιμάζονται ώστε να είναι κατάλληλοι για ανάληψη καθηκόντων 

όχι μόνο φύλαξης συνόρων, αλλά και αστυνόμευσης εντός της 

ελληνικής επικράτειας;  

 Πώς προτίθεται να αντιμετωπίσει τα αυξανόμενα περιστατικά 

αυθαιρεσίας και βιαιοπραγιών από ένστολους του υπουργείου του; 

 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Μανόλης 

Καρασαρλίδου Φρόσω 

Κάτσης Μάριος 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 



Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παπαδόπουλος Σάκης 

Παππάς Νικόλαος 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σκουρλέτης Πάνος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 




